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PROTOKÓŁ  Nr XLIV/10 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 września 2010 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych ( od punktu: „Otwarcie sesji” do 

punktu „Trybuna sołecka” – nieobecny radny Dawid Olearczyk, od punktu „Trybuna sołecka” 

nieobecny radny Mariusz Walaszczyk). 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 900 i  trwały do godz. 1315.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pan Sylwester Sobański – Burmistrz Bobolic, 

• Pani Mieczysława Brzoza –zastępca Burmistrza Bobolic,  

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny, 

 Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M- GOK w Bobolicach, 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M – GBP w Bobolicach,   

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M- GOPS w Bobolicach, 

Zaproszeni goście: 

• Pani Helena Bubień – Delegat Izb Rolniczych,   

• Sołtysi. 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

 
Przewodniczący  Rady zapoznał  radnych z porządkiem obrad. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 sierpnia 2010 roku.  

3. Sprawozdanie z działalności merytorycznej jednostek organizacyjnych Gminy za I półrocze 

2010 roku (ZUKiO, M –GBP, M –GOPS) 
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 4. Trybuna sołecka. 

5. Trybuna obywatelska.   

6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Podjęcie uchwał: 

 1)  w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy  

      Bobolice za I półrocze 2010 roku,  

      - opinia RIO o informacji Burmistrza z przebiegu wykonania budżetu w I 

      półroczu 2010 roku, 

      - wniosek Komisji Rewizyjnej o przyjęcie informacji o przebiegu wykonania 

      budżetu za I półrocze 2010 roku, 

     - projekt uchwały, 

2)  w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2010 rok, 

3)  w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Powiatem  

    Koszalińskim a Burmistrzem Bobolic w sprawie realizacji przez Gminę  

    Bobolice części projektu, „Przebudowa drogi powiatowej Nr 0386Z  

    Kurozwęcz – Dargiń - Dobrociechy”, tj. budowa chodnika w miejscowości 

    Dargiń, 

4)  w sprawie zatwierdzenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bobolice  

     na lata 2009 – 2012, z perspektywą na lata 2013-2016,  przyjęcia aktualizacji 

    Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Bobolice na lata 2009-2012 z  

    perspektywą na lata 2013-2020 wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko,  

5)  zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia  Planu Odnowy Miejscowości  

     Bobolice na lata 2007-2013 z perspektywą do roku 2016, 

6) w sprawie „Regulaminu dotyczącego form, trybu przyznawania i     wypłacania oraz 

wysokości nagród dla młodzieży szkolnej realizującej obowiązek nauki na terenie 

Gminy Bobolice”, 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie   z Zarządem 

Województwa Zachodniopomorskiego – Zachodniopomorskim Zarządem Melioracji i 

Urządzeń Wodnych w Szczecinie w sprawie partycypacji Gminy Bobolice w kosztach 

utrzymania cieków i urządzeń melioracji wodnych podstawowych na terenie gminy, 

8)  w sprawie zmiany Statutu Gminy Bobolice, 

9. Wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej wnioskował o wycofanie z porządku obrad projekt uchwały 

nr 3 w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia z Powiatem Koszalińskim a 

Burmistrzem Bobolic w sprawie realizacji przez Gminę  Bobolice części projektu, 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 0386Z  Kurozwęcz – Dargiń - Dobrociechy”, tj. budowa 

chodnika w miejscowości Dargiń, z powodu zbyt małej ilości informacji. 

Radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 

Pan Burmistrz wprowadził do porządku obrad uchwałę nr 9 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie podziału miasta i gminy na okręgi wyborcze ich granice i numery oraz liczbę radnych 

wybieranych w każdym okręgu do przeprowadzenia wyborów do Rady Miejskiej, Rady 

Powiatu i Sejmiku Województwa. 

Radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 

Pan Burmistrz wprowadzi do porządku obrad uchwałę nr 10 w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie podziału miasta i gminy Bobolice na obwody do głosowania. 

Radni przyjęli jednogłośnie 14 głosami „za” wprowadzoną zmianę do porządku obrad. 

 

 

 
Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 sierpnia 2010 roku   

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

 

Protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”. 
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Ad.3. Sprawozdanie z działalności merytorycznej jednostek 

organizacyjnych Gminy za I półrocze 2010 roku (ZUKiO, M –GBP, M –

GOPS). 
 

Sprawozdanie z działalności merytorycznej ZUKiO w Bobolicach przedstawił Pan Jan 

Rewkowski – dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, który 

powiedział, że: 

„Funkcjonowanie Zakładu, w pierwszym półroczu 2010 roku, było przykładem na to, 

że zarządzanie przez zmiany, przy odpowiednim nastawieni i akceptacji załogi, przynosi 

wymierne efekty, w kwestii sprawnej organizacji i skutecznej pracy Zakładu. 

 Zmiany głównie dotyczyły doinwestowania Działu Mechanicznego, Budowlanego 

oraz Komunalnego, w sprzęt i pojazdy, niezbędne do efektywniejszego wykonywania zadań. 

 Skuteczną zmianą, podnosząca morale załogi, było zaplanowanie w funduszu  

socjalnym, dwóch imprez. Pierwszą był „Dzień Pracownika Gospodarki Komunalnej”, który 

odbył się, we wspaniałej atmosferze, 12 maja. Drugą będzie wrześniowa wycieczka do 

Krakowa (a była wycieczka do Berlina). Oby dwie imprezy, pojawiły się w planach, po raz 

pierwszy w historii Zakładu, i pozostaną, na bardzo długo w naszej pamięci. 

 W pierwszym półroczu 2010 roku, Zakład wyodrębnił nowy Dział Drogowy.  

I obecnie jest na etapie realizacji harmonogramu, napraw i konserwacji, dróg gminnych. Ta 

zmiana pozwoli, na poczynienie oszczędności, w kwestii wynajmu firm zewnętrznych, 

niejednokrotnie kosztownych, do napraw dróg. A także pozwoli, na bieżące odpowiednio, 

sprawne technicznie, utrzymanie zasobów drogowych gminy.  

Kontynuując proces zmian, możemy mówić, o kolejnych oszczędnych działaniach. W 

pierwszym półroczu, tego roku, skierowaliśmy wiele zakupów towarów, bezpośrednio do 

hurtowników, z pominięciem detalistów, a tym samym, pominięciem ich marży, która zostaje 

w naszym budżecie, do naszej dyspozycji. Oszczędność około 70.000,00 zł.  

 Poza tym podobnie, jak w latach poprzednich, Zakład realizował zadania statutowe, 

świadczył usługi dla mieszkańców gminy – głównie transportowe, stolarskie, szklarskie, 

hydrauliczne i dekarskie. Wiele prac wykonanych było dodatkowo, na zlecenie i potrzeby 

Urzędu. 

Stan zatrudnienia na koniec okresu sprawozdawczego, wynosił 45 pracowników,   

w tym 42 osoby zatrudnione na czas nieokreślony oraz 3 osoby  zatrudnione, na czas 

określony. Z pracowników stałych 15 osób, to pracownicy umysłowi włącznie z obsługą 

oświaty, a 30 to pracownicy fizyczni.                                                                       .                
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            W ciągu  pierwszego półrocza 2010, do prac fizycznych zakład zatrudniał również 

osadzonych oraz skazanych na tzw. „ odróbki” przez sąd.  

A do  wykonywania wielu zadań zleconych i statutowych, Zakład korzystał także  

 z osób zatrudnionych przez Urząd Miasta, w ramach prac interwencyjnych, prac użyteczno- 

społecznych, robót publicznych. 

Szczegółowe i rzeczowe, przedstawienie wykonanych przez Zakład zadań i usług, 

obrazuje, jak różnorodny jest zakres wykonywanych prac. Od drobnych naprawa poprzez 

kapitalne remonty.  

Zakład, pełni także role zabezpieczającą, pod względem technicznym, różnych 

gminnych imprez. Od czasu pozyskania nowych pojazdów, świadczymy także nowego 

rodzaju usługi, np. transport drewna. 

Zakład jest powołany do wykonywania różnorodnych zadań i usług.  

Uważam, że poprzez odpowiedzialność i kompetencję,  zatrudnionej kadry oraz 

odpowiednią i efektywną, współpracę z naszymi przełożonymi, wykonujemy 

powierzone nam zadania sprawnie i efektywnie”. 

                                 

Sprawozdanie z działalności merytorycznej M –GBP w Bobolicach przedstawiła Pani Ewa  

Sabatowicz– dyrektor Miejsko – Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobolicach. Stanowi 

załącznik do protokołu.   

 

Sprawozdanie z działalności merytorycznej M –GOPS w Bobolicach przedstawiła Pani 

Jolanta  Stępień – kierownik  Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach. Stanowi załącznik do protokołu.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej panu 

Januszowi Koczkodajowi. Wiceprzewodniczący powiedział, że niedawno leśników polskich 

na Pomorzu spotkała ogromna tragedia, w wypadku autobusowym pod Berlinem zginęło 13 

osób, większość z nich to pracownicy Nadleśnictwa Złocieniec. Pan J. Koczkodaj powiedział, 

że jeszcze lasy nasze takiego wypadku nie przeżyły i poprosił o uczczenie chwilą ciszy 

pamięć osób, które zginęły.    

 

 

Ad. 4. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej zabrał głos pan  Stanisław Matysiak sołtys sołectwa Dargiń, który 

powiedział, że na skrzyżowaniu w miejscowości Dargiń znajduje się znak ograniczający 
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prędkość do 40km/h i jest on niewidoczny, szczególnie dla kierowców wyjeżdżających od 

strony Grzybnicy. Sołtys powiedział, że to nie jest tak iż ubolewa nad swoją sytuacją jako 

sołtys, w okresie kadencji sołectwo otrzymało wsparcie finansowe, została wyremontowana 

świetlica. W roku bieżącym sołectwo otrzymało 10 tys. zł, sołtys zapytał jak to się dzieje, że 

w pierwszym roku świetlica w Krępie została wyremontowana za kwotę 65 tys. zł, został 

również wybudowany przystanek na którym czekają dzieci dowożone do szkoły obok 

przystanku PKS. Pan Matysiak rozmawiał z kierowcami, którzy dowożą dzieci do szkoły i 

oni powiedzieli, że muszą i tak cofać więc dzieci mogą wsiadać i wysiadać  na przystanku 

PKS-u. Otrzymał także informację (sołtys podkreślał że nie jest to informacja oficjalna i 

potwierdzona), że w miejscowości Krępa odbywa się kapitalny remont świetlicy za kwotę 30 

tys. zł, zadał pytanie jak to jest możliwe że podczas jednej kadencji w jednej miejscowości 

świetlica remontowana jest za tak dużą kwotę.  

Ustosunkowując się do wypowiedzi sołtysa pana Stanisława Matysiak Pani burmistrz 

powiedziała, że z tego co pamięta to świetlica w Krępie była remontowana ze środków 

Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa. Świetlicy w Krępie nie było wcześniej, 

gmina otrzymała od ANR pomieszczenie i pieniądze na remont tego pomieszczenia i 

wyposażenie. Była na ten cel przeznaczona duża kwota, w związku z tym iż tak naprawdę to 

był tam tylko pustostan bez okien i dachu. W tej chwili nie odbywa się tam remont kapitalny, 

gdyż środki przeznaczone z budżetu gminy  na remonty istniejących świetlic wynoszą 10 tys. 

zł i za te pieniądze można jedynie odświeżyć ściany i przeprowadzić małą modernizację. 

Pan S. Matysiak zapytał, dlaczego nie zostały zrobione sanitariaty, podczas tego pierwszego 

remontu za kwotę 65 tys. zł i że to nie on sobie wymyślił remont kapitalny tylko otrzymał 

pismo, w którym jest napisane, że świetlica nie funkcjonuje z powodu kapitalnego remontu. 

Pani burmistrz powiedział, że jest zdziwiona pytanie sołtys, dlaczego za 65 tys. zł nie zostały 

zrobione sanitariaty, gdyż wówczas na remont trzeba by było wydać około 100 tys. zł a nie 65 

tys. zł , z uwagi na to że tam tak naprawdę nie było nic, to gmina postanowiła zrobić tyle na 

ile pozwalała kwota, która dysponowano,  żeby świetlica mogła funkcjonować. Gminy nie 

było stać na dołożenie kolejnej kwoty pieniędzy na zrobienie WC, stwierdzono że środki za 

jakiś czas się znajdą i będzie można to utworzyć, takie wówczas było stanowisko gminy w tej 

sprawie. A co do pisma, to pani burmistrz powiedział że ona takiej notatki nie podpisywała i 

na pewno za 10 tys. zł, mając świadomość ile co kosztuje nie da się przeprowadzić 

kapitalnego remontu. 

Pan sołtys powiedział, że nie wie jak to się stało, że za 65 tys. zł nie udało się zrobić WC, ale 

za 10 tys. zł już tak. Odpowiedzi udzielił dyrektor ZUKiO pan Jan Rewkowski mówiąc, że 
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ponoszone są bardzo małe koszty, prace wykonywane są przez skazanych i pracowników 

interwencyjnych a materiały są kupowane po cenach hurtowych. 

Sołtys Krępy i radny zarazem  pan Jerzy Nowomiejski powiedział, że otrzymaliśmy budynek 

na świetlicę, który był w stanie okropnym, bez dachu, środki na remont otrzymaliśmy z 

wniosku, gmina dołożyła tyle ile mogła, na wszystko pieniędzy nie wystarczyło. W ubiegłym 

roku Sanepid zamknął świetlice ze względu na brak sanitariatu i te sanitariaty zostały 

zrobione w tym roku, z pieniędzy otrzymanych z Urzędu Miejskiego w wysokości 10 tys. zł. 

Głos w „Trybunie Sołeckiej” zabrał sołtys Głodowej pan Bogdan Majewski, który 

powiedział, że jesteśmy już kilka lat po reformie samorządowej, a dalej jest tak, że po 

zaświadczenie z ksiąg wieczystych musimy jeździć do sądu w Szczecinku a pozostałe sprawy 

załatwiać w Starostwie Powiatowym w Koszalinie. Załatwiając sprawy musimy pokonywać 

duże odległości, czy nie ma możliwości zlokalizowania tego w jednym miejscu. 

Pani burmistrz powiedziała, że Wydział Ksiąg Wieczystych znajduje się Sądzie Rejonowym 

w Szczecinku, natomiast Starostwo Powiatowe w Koszalinie i tam załatwiane są wszystkie 

sprawy. Tak został ustalony podział sądownictwa na terenie naszego województwa i 

terytorialnie podlegamy pod Szczecinek, na pewno dużo wygodniej było by gdyby 

znajdowało się to w Koszalinie. 

Głos zabrała pani Bożena Sobańska, która powiedziała w ramach informacji że istnieje od 

niedawna możliwość wglądu do ksiąg wieczystych drogą elektroniczną, przez Internet.  Pani 

radca prawny powiedziała, że jeśli będzie taka wola mieszkańców to trzeba wystąpić z 

zapytaniem do Sądu w Szczecinku, czy istnieje możliwość i jakie warunki na to, żeby 

przynależeć do Koszalina a nie do Szczecinka.  

 

Ad. 5. Trybuna obywatelska  
 Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że chciałby złożyć gratulacje  Naszej 

koleżance  Zofii  Kęcel, która  została wyróżniona przez Starostę Koszalińskiego tytułem 

„KOBIETA AKTYWNA POWIATU KOSZALIŃSKIEGO 2010”. Z uwagi na to, że choroba 

nie pozwoliła jej na udział w uroczystości -XII Dożynek Powiatowych, które odbyły się 18 

września 2010 r. w Sianowie, poprosił  Burmistrza  Bobolic Pana Sylwestra Sobańskiego o 

wręczenie tytułu. 

Pan Sylwester Sobański Burmistrz Bobolic wręczył Pani Zofii Kęcel wyróżnienie i złożył 

serdeczne gratulacje. 

Pani Zofia Kęcel podziękowała wszystkim za mądrość, za inspiracje, za pomoc,  to co zrobiła 

w czasie kadencji uczyniła dzięki wielu ludziom. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w trybunie obywatelskiej o głos poprosił 

dyrektor M –GOK w Bobolicach pan Krzysztof Sitarz, który powiedział, że 2 października na 

placu rekreacyjnym przy ulicy Dworcowej odbędzie się impreza o wyjątkowym charakterze. 

Pan dyrektor w imieniu Koła Łowieckiego „Ponowa” zaprosił wszystkich na spotkanie 

plenerowe rozpoczynające obchody 50-lecia działalności Koła. Jest to kolejne 

przedsięwzięcie wieńczące jubileusz 670-lecia nadania praw miejskich Bobolicom. 

Przewidziany jest konkurs na pieczonego dzika oraz konkursy: sygnalistów, wiedzy o 

myślistwie i strzelecki. Na scenie zaprezentują się zespoły artystyczne. Do udziału w imprezie 

zaproszono wszystkie Koła Łowieckie, działające na terenie gminy. Współorganizatorami tej 

imprezy są: Urząd Miejski w Bobolicach, Zakład usług Komunalnych i Oświatowych w 

Bobolicach, Nadleśnictwo w Bobolicach oraz Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury w 

Bobolicach.  
 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie w okresie między sesjami, przedstawił Pan Sylwester 

Sobański  Burmistrz Bobolic, powiedział, że 25 września br. wspólnie z grupą 

członków Ochotniczej Straży Pożarnej z Gminy Bobolice uczestniczył w obchodach 

przekazania sztandarów Państwowej Straży Pożarnej i Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Koszalinie. Uroczystość ta rozpoczęła się Mszą Świętą w Katedrze w Koszalinie, która 

poprowadził Ks. Biskup Ordynariusz naszej diecezji – Dajczak. Po mszy świętej nastąpił 

przemarsz na plac przed pomnikiem naczelnika Piłsudskiego, gdzie odbyła się dalsza część 

uroczystości. W uroczystościach tych uczestniczył min. w-ce minister Spraw Wewnętrznych i 

Administracji, Komendant Główny Straży Pożarnej generał Kowalski, Komendant 

Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej i Ochotniczej Straży Pożarnej, Komendanci 

Powiatowi PSP i OSP. Uroczystego poświęcenia sztandarów dokonał Ordynariusz Biskup 

Dajczak. Komenda główna PSP przekazała dla PSP trzy samochody: dwa ciężkie i jeden 

średni. Po uroczystościach zaproszono wszystkich na poczęstunek przy Klubie 

Garnizonowym w Koszalinie. 28 września br. odbyło się spotkanie w Urzędzie Miejskim z 

pracownikiem Pracowni Projektowej w Koszalinie, pracownikiem ZUKiO oraz zastępcą 

burmistrza panią Mieczysławą Brzozą i kierownikiem Grażyną Wiater – Ubysz, w sprawie 

opracowania projektu kanalizacji deszczowej na terenie miasta Bobolice. Po ostatnich silnych 

opadach deszczu okazało się, że nasza obecna sieć deszczowa jest niewydolna. Było to 

pierwsze spotkanie, na który projektant przedstawił swoją koncepcję. W trakcie dyskusji 

ustalono co należy jeszcze włączyć do tej sieci. Po około 2 tygodniach mamy otrzymać 
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wstępny projekt. Opracowanie to dotyczyć będzie kanalizacji wzdłuż dróg gminnych. Przy 

drogach krajowych, wojewódzkich i powiatowych modernizację będą musieli wykonać 

właściciele dróg. Kanalizacji będzie wykonywana cząstkowo w zależności od możliwości 

finansowych, w pierwszej kolejności dotyczyć będzie miejsc najbardziej newralgicznych. 24 

września odbyła się Powiatowa Rada Zatrudnienia i burmistrz przedstawił sytuację jaka ma 

miejsce na rynku zatrudnienia. Na koniec sierpnia br. liczba bezrobotnych w mie ście Koszalin 

i powiecie łącznie wynosiła  - 9810 osób, natomiast stopa bezrobocia w mieście Koszalin 

wynosiła 10 %, natomiast w powiecie koszalińskim 22,70 %. Burmistrz powiedział, że jeśli 

chodzi o aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu, to się przedstawia tak: 

- w powiecie koszalińskim, w pracach interwencyjnych zatrudnionych było 153 osoby, w 

ramach robót publicznych – 167 osób, działalność gospodarczą podjęły 43 osoby, w ramach 

refundacji kosztów zatrudnienia bezrobotnego – 128 osób,  

- w szkoleniach wzięło udział 253 osoby, 

- staż – 345 osób, 

- w pracach społecznych użytecznych – 198 osób. 

Pomoc z Powiatowego Urzędu Pracy uzyskało łącznie -  2640 osób. 

Liczba bezrobotnych na terenie naszej gminy na koniec sierpnia br. wynosiła: 

- w mieście Bobolice – 401 osób, z prawem do zasiłku – 67 osób,  

- w gminie Bobolice – 565 osób, z prawem do zasiłku – 47 osób. 

Pani Mieczysława Brzoza, zastępca Burmistrza Bobolic powiedziała, że 

chciałaby nawiązać do sprawozdania pani E. Sabatowicz, 6 września br. w naszej bibliotece 

odbyło się spotkanie koalicji osób, które wspierają Projekt Rozwoju Bibliotek, pani burmistrz 

powiedziała, że mamy sprzymierzeńców którzy są skupieni wokół pani dyrektor po to by 

realizacja tego programu  szła w dobrym kierunku. Jest opracowany wstępny projekt strategii 

rozwoju naszej biblioteki. 11 września br. odbyły się „Dożynki” gminne, pani Mieczysława 

Brzoza podziękowała organizatorowi M- GOK w Bobolicach za piękną uroczystość. Udział w 

konkursie na najpiękniejszy wieniec wzięło 8 sołectw: Chmielno, które zdobyło I miejsce w 

konkursie w gminie, również w powiecie, Dargiń, Drzewiany, Gozd, Kurowo, Kłanino, 

Porost i Łozice. Pani burmistrz podziękowała tym sołectwom za kontynuowanie tradycji. 

Akcentem kultywowanym w gminie jest stoisko sołeckie, prezentowały się 4 sołectwa, pani 

burmistrz złożyła podziękowania sołtysowi i wszystkim mieszkańcom z Kurowa, Chmielna, 

Dargini i Gozdu. Stoiska były jak zwykle piękne, można było zobaczyć rękodzieła wykonane 

przez mieszkańców poszczególnych sołectw. Przygotowane było również przez rolników 

jedno stoisko, gdzie prowadzili akcję charytatywną na rzecz powodzian. Fajnym akcentem 

uroczystości były potyczki sołeckie, w których udział wzięło 5 sołectw: Chmielno, Dargiń, 
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Gozd, Kurowo i Łozice. Z okazji dożynek odbył się Turniej Piłki Nożnej Oldbojów, 

goszczono drużynę z Niemiec, przyjechało 20 zawodników, złożono wniosek do Funduszu 

Małych Projektów i otrzymano kwotę 4.363,00 euro a projekt opiewał na kwotę 5.134,00 

euro, z budżetu gminy dołożono 770 euro. Organizatorzy wprowadzili nową tradycję, po 

uroczystym otwarciu dożynek w górę poszybowały gołębie. 

2 września br. odbyło się posiedzenie Zespołu Interdyscyplinarnego w nowym składzie. Jest 

to zespół, który zgodnie ze zmienioną Ustawą o Przeciwdziałaniu Przemocy pracuję w 

nowym składzie, w nowej formie, ma inne dodatkowe zadania do realizacji. Pani burmistrz 

powiedziała, że sprawa przemocy to jest sprawa nas wszystkich nie tyko instytucji, do tego 

powołanych i cieszy fakt, że do ustawy zostały dopisane jako obowiązkowo instytucje, które 

mają realizować z urzędu temat przeciwdziałania przemocy –wszystkie  placówki oświatowe. 

W związku z tym 23 września br. odbyło się spotkanie z pedagogami szkolnymi, 

nauczycielami, dyrektorami celem przeszkolenia. 11 września 2010 roku odbył się dekanalny 

turniej ministrantów w Bobolicach, zainicjowany przez ks. Dariusza Stachula. Komendant 

Miejski Policji Pan Wiesław Tyl wraz ze swoim zastępcą przyjechali do Urzędu Miejskiego z 

informacją taką że od 1października br. jest zmiana na stanowisku Kierownika Posterunku 

Policji w Bobolicach i obsada Posterunku Policji w Bobolicach  od 1 października br. będzie 

dziewięcioosobowa. 18 września br. odbyły się „Dożynki” powiatowe w Sianowie i pani 

burmistrz wyraziła wielkie słowa podziękowania za wieniec wykonany przez sołectwo 

Chmielno. 18 września br. został zorganizowany przez TKKF „Bicykl” Bobolice rajd 

rowerowy w ramach Europejskiego Dnia bez Samochodu. 27 września 2010 roku miało 

miejsce otwarcie Oczyszczalni Ścieków w Bobolicach, jest to oczyszczalnia zmodernizowana 

i rozbudowana, przepustowość jej to 1700m3 na dobę. Uroczystość była połączona z 

zakończeniem prac w zakresie gospodarki wodno-ściekowej dla rejonu pierwszego. Rejonem 

pierwszym dla Związku Miast i Gmin dorzecza Parsęty są Regionalne Wodociągi i 

Kanalizacja w Białogardzie i gmina Bobolice jest pierwszą z ośmiu gmin wchodzących w 

skład RWiK-u  gdzie definitywnie zakończono realizację inwestycji Fundusz Spójności. 

Pani burmistrz powiedziała, że przyłącza kanalizacyjne są wykonywane  w miejscowościach 

takich jak: Drzewiany, Dargiń, Bożniewice (prace powinny być zakończone do 11 

października 2010 roku), następne będą wykonywane w miejscowościach: Dobrociechy, 

Glinka, Świelino, Krępa, Przydargiń, Kłanino, Głodowa, Pomorzany, Porost, Buszynko ( 

termin wykonania –koniec grudnia br.). Sprawa Gozdu się przedłuży w czasie gdyż RWiK do 

końca września miał wybrać wykonawcę, są przygotowane oferty (zapytanie o cenę) i na 

pewno wykonawca zostanie wyłoniony. W tym roku mija 10 rocznica powołania do życia i 

funkcjonowania „Forum Sołtysów”. Jubileuszowa uroczystość odbędzie się 15 października 
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br. w Koszalinie. Pani burmistrz powiedziała, że ze strony urzędu będzie zorganizowany 

transport dla sołtysów. Pani burmistrz zachęcała gorąco do wzięcia udziału w „Forum 

Sołtysów”. Pani Mieczysława Brzoza powiedziała, że dzięki przychylności radnych została 

podjęta uchwała, która przekazywała środki dla powodzian z Gminy Gąbin i Gminy Jodłowa. 

Gmina Gąbin przesłała gorące podziękowania za zaangażowanie w pomoc udzieloną osobom 

i rodzinom poszkodowanym wskutek katastrofalnej powodzi. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki - powiedział, że pomiędzy 

miejscowością Dargiń a Bożniewice został wybudowany dom. Tablica określająca nazwę 

miejscowości znajduje się za domem lub przed domem w zależności od której strony 

patrzymy. Z obecnej sytuacji wynika, że dom znajduję się poza obszarem miejscowości 

Dargiń, a dom jest wybudowany legalnie, ma nadany numer. 

Radna Zofia Kęcel – zapytała czy ludzie robiący remont w swoich mieszkaniach i którzy 

wymieniają meble w okresie innym niż czas kiedy prowadzona jest zbiórka sprzętu 

wielkogabarytowego, mogli by składać ten sprzęt na placu w ZUKiO w Bobolicach. 

Dyrektor ZUKiO powiedział, że trzeba się nad tą sprawą zastanowić. 

Radny Zdzisław Strzelczak- podziękował pani burmistrz za załatwienie sprawy „ścieżki”. 

Poprosił dyrektora ZUKiO o utwardzenie tej drogi.  

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

Projekty uchwał przedstawił: przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

1) w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Bobolice za I 

półrocze 2010 roku.   

 

Głos zabrał  Pan Sylwester Sobański Burmistrz Bobolic mówiąc, że szczegółowo wykonanie 

budżetu za I półrocze było omawiane na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady 

Miejskiej.  

 Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 15 września 2010 roku w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Burmistrza Bobolic informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Miasta i Gminy za pierwsze półrocze 2010 roku przedstawił 
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wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Janusz Koczkodaj. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach o przyjęcie informacji Burmistrza 

z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2010 roku przedstawiła Pani Bogusława 

Marchewka. Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”.   

 

 2) w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.   

 

Pan Jerzy Nowomiejski przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Radny Zdzisław Strzelczak zapytał dlaczego tak mało środków finansowych idzie na 

kanalizację deszczową.  

Odpowiedzi udzieliła pani burmistrz mówiąc, że w tym roku zostanie przygotowana tylko 

koncepcja, w której będzie zinwentaryzowana cała sieć deszczowa. Na podstawie tego, 

koncepcja co zrobić, jak podzielić miasto na zlewnie , żeby można było ta kanalizację zrobić. 

Do budżetu w przyszłym roku zostaną wprowadzone środki na projekt i na wykonawstwo. 

Pan Skarbnik powiedziała, że nie ma jeszcze oszacowanych kosztów.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

3) w sprawie zatwierdzenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Bobolice  

     na lata 2009 – 2012, z perspektywą na lata 2013-2016,  przyjęcia aktualizacji 

    Planu Gospodarki Odpadami dla Gminy Bobolice na lata 2009-2012 z  

    perspektywą na lata 2013-2020 wraz z Prognozą oddziaływania na środowisko,  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki Inspektor ds. Komunalnych i 

Ochrony Środowiska.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  
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4)  zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia  Planu Odnowy Miejscowości  

     Bobolice na lata 2007-2013 z perspektywą do roku 2016. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Maja Wiśniewska Podinspektor ds. Rozwoju..  

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

5)  w sprawie „Regulaminu dotyczącego form, trybu przyznawania i     wypłacania 

oraz wysokości nagród dla młodzieży szkolnej realizującej  obowiązek nauki na 

terenie Gminy Bobolice”, 
 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Magdalena Pietnoczka Inspektor ds. Oświaty.  

 

Pani Zofia Kęcel  Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu  przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

6)  zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie   z Zarządem 

Województwa Zachodniopomorskiego – Zachodniopomorskim Zarządem Melioracji i 

Urządzeń Wodnych w Szczecinie w sprawie partycypacji Gminy Bobolice w kosztach 

utrzymania cieków i urządzeń melioracji wodnych podstawowych na terenie gminy, 

 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Pan Marek Golas członek Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił 

opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 
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Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

7) w sprawie zmiany Statutu Gminy Bobolice. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.   

 

8) w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału miasta i gminy na okręgi wyborcze 

ich granice i numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu do 

przeprowadzenia wyborów do Rady Miejskiej, Rady Powiatu i Sejmiku 

Województwa. 

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

9) w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału miasta i gminy Bobolice na 

obwody do głosowania. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Ad. 9. Wolne wnioski. 
W wolnych wnioskach nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. 10 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §  50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice.  
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Protokołowała: Monika Wójcik  

 


